

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 087b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia and Montenegro
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe analysis of the Russian NGO legislation

Strasbourg, 17.02.2006 – "We do not have a perfect law, but we do have a better law" said Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe, following analysis of the recently adopted laws on non-profit organisations and public associations in the Russian Federation.

"Several recommendations made by the Council of Europe have been taken on board, including those regarding the crucial issues of registration and liquidation of non-governmental organisations, the participation of foreigners and the activities of foreign non-governmental organisations.

However, excessive powers of supervision remain an area of concern. Members of the State Duma also introduced some new amendments, which were not in the draft analysed by the Council of Europe, and which imposed an even stricter control of foreign NGOs. Such rules may be incompatible with the general prohibition of discrimination under the European Convention on Human Rights, and I will not be surprised if there is an appeal to the European Court of Human Rights on this issue.

Much will now depend on the secondary legislation and on how everything is put into practice" concluded the Secretary General.

Conseil de l'Europe : analyse de la législation russe sur les ONG

Strasbourg, 17.02.2006 – « Cette législation n'est pas parfaite, mais elle marque un progrès » a déclaré Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, suite à l'analyse des lois récemment adoptées sur les organisations et les associations publiques à but non lucratif dans la Fédération de Russie.

« Plusieurs recommandations du Conseil de l'Europe ont été prises en considération, notamment celles très délicates relatives à l'enregistrement et à la suppression des organisations non gouvernementales, à la participation des étrangers et aux activités des organisations non gouvernementales étrangères.

Le caractère excessif des pouvoirs de contrôle reste toutefois préoccupant. Des membres de la Douma ont également adopté de nouvelles modifications, qui ne figuraient pas dans le projet examiné par le Conseil de l'Europe, et qui imposent un contrôle encore plus strict des ONG étrangères. Ces dispositions pourraient être incompatibles avec l'interdiction générale de la discrimination aux termes de la Convention européenne des Droits de l'Homme, et je ne serais pas surpris si un recours était déposé devant la Cour européenne des Droits de l'Homme sur ce point.

La situation va désormais dépendre en grande partie des textes d'application et de leur mise en œuvre effective » a conclu le Secrétaire Général.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.